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ACTA NÚM. 173 
 
Rector 
Francisco Javier Lafuente 
Sancho 
 
Secretària general 
Esther Zapater Duque 
 
Equip de Govern 
Xavier Gabarrell Durany 
Isabel Galán Mañas 
Virginia Luzón Fernández 
Carme Nogués Sanmiquel 
Xavier Ramos Morilla 
Tatiana Rovira Faixa 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
Gerent 
Jaume Tintoré Balasch 
 
Degans i directors de centre 
Xavier Ballart i Hernández 
Sílvia Blanch Gelabert 
Ian Blanes Garcia 
Andrés Chamarro Lusar 
Juan Jesús Donaire Benito 
Isidre Gibert González 
Manel López Béjar 
Enric Marín Otto 
Juan Antonio Mòdenas Cabrerizo 
Salvador Navarro Soto 
Judith Panadés Martí 
Olga Torres Hostench 
 
Directors de departament 
Laila Darwich Soliva 
Anna Gavarró Algueró 
David Manuel Gómez Gras 
Josep Antoni Iglesias Fonseca 
 
Directors d’institut 
Isabel Pont Castejón 
 
Representants del professorat 
claustral (sector A) 
Juan Antonio Baeza Labat 
Ester Fernández Gimeno 
Jordi Nadal Tersa 
Cristina Palet Ballús 
Pere Ysàs Solanes 
 
Representants del professorat 
claustral (sector B) 
Francesc Cortés Mir  

A Bellaterra, a les 9.30 h del dia 11 de juliol 
de 2024, es reuneix, en sessió ordinària, el 
Consell de Govern de la Universitat 
Autònoma de Barcelona, sota la presidència 
del rector, Javier Lafuente Sancho. 
Assisteixen a la reunió els membres del 
Consell assenyalats al marge. S’han excusat 
d’assistir-hi Marta Bertrán Tarrés degana de 
la Facultat de Ciències de l’Educació, que és 
substituïda per Sílvia Blanch, secretària de la 
Facultat; Margarita Freixas Alas, degana de 
la Facultat de Filosofia i Lletres, que és 
substituïda per Juan Antonio Mòdenas 
Cabrerizo, vicedegà de Qualitat i Pla 
Estratègic; Jordi Pàmies Rovira, director del 
Departament de Teories de l’Educació i 
Pedagogia Social; Marta Prat Sabater, 
directora del Departament de Filologia 
Espanyola, que és substituïda per Anna 
Gavarró Algueró, directora del Departament 
de Filologia Catalana; Eva Anduiza Perea, 
Jordi Bartolomé Filella i Francesc Foguet 
Boreu, que és substituït per Francesc Cortés 
Mir, representants del professorat claustral 
del sector A; Isabel Pellicer Cardona, 
representant del professorat del sector B; Iris 
Parra Jounou, representant de l’alumnat del 
sector C, i Tania Nadal Vicens, presidenta del 
Consell Social. 
 
No hi assisteixen Susana Navas Navarro, 
degana de la Facultat de Dret; Juan Manuel 
Leyva Moral, director del Departament 
d’Infermeria, ni Uxia Aguiló Peláez, Laura 
Alloza Ollés, Ona Farré Perisé, Aniol Freixas 
Torrent i Salma Halhoul el Harrak, 
representants de l’alumnat del sector C. 
 
Hi assisteixen amb veu i sense vot Pedro de 
Alcántara-Garcia Briones, cap del Gabinet 
Jurídic, i Isabel García Pérez, cap de l’Oficina 
de Coordinació Institucional.  
 
Hi assisteixen com a convidats Sònia 
Hernández Tejada, secretària executiva del 
Consell Social, i David Sánchez Solbes, 
president del Comitè d’Empresa del Personal 
Tècnic, de Gestió i d’Administració i Serveis. 
 
  
 
 



2 
 

Carlos Martínez Lizama  
Xavier Verge Mestre 
 
Representants del personal tècnic, 
de gestió i d’administració i serveis 
(sector D) 
Ernesto Castaños Moreno  
Juan Montesinos Andrade 
Andreu Pompas Alcaraz 
 
Representants de l’alumnat  
(sector C) 
Òscar Losada García 
 
Representants del Consell Social 
Ramon Alberich Ferrer 
Montserrat López Merlos 
 

 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
2. Informe del rector 
3. Afers economicopressupostaris 

3.1. Aprovació dels comptes anuals de la UAB de l’exercici acabat el 31 de desembre 
de 2023  

3 bis. Afers de personal acadèmic i de personal investigador 
3 bis.1. Modificació de la Guia d’avaluació de l’activitat docent del professorat de la 

UAB 
4. Afers acadèmics 

4.1. Aprovació de títols de grau 
4.2. Aprovació de títols de màster de formació permanent i diplomes 

5. Propostes de normatives 
5.1. Modificació de la Normativa acadèmica de la UAB 
5.2. Aprovació de la Normativa d’accés i ús dels laboratoris d’innovació oberta 
5.3. Aprovació del Reglament d’igualtat d’oportunitats de l’estudiantat amb 

necessitats específiques de suport educatiu 
5.4. Aprovació del Protocol d’ajustos curriculars per a l’estudiantat amb necessitats 

específiques de suport educatiu 
6. Cessions d’espais i d’altres béns de titularitat de la UAB 
7. Elecció de representants 

7.1. Elecció dels membres de la comissió de seguiment dels compromisos recollits a 
la declaració del Claustre sobre la situació a Gaza 

8. Assumptes de tràmit 
8.1. Ratificació dels Estatuts del Consorci Catalunya Món - Consell de Diplomàcia 

Pública de Catalunya 
9. Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
La secretària general obre la sessió, dona la benvinguda als membres del Consell de 
Govern i informa de les incidències d’assistència dels membres de l’òrgan. 
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1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
Per assentiment, el Consell de Govern acorda aprovar l’acta de la sessió del 5 de 
juny de 2024. 
 
 
2. Informe del rector 
 
El rector inicia l’informe explicant que la degana de la Facultat d’Economia i Empresa, 
Judith Panadés, deixarà el càrrec i, per tant, deixarà de tenir la condició de membre 
d’aquest òrgan, atès que s’ha elegit com a degà Alex Rialp, que prendrà possessió del 
càrrec el pròxim mes de setembre. En aquest sentit, el rector agraeix a la degana sortint 
la feina duta a terme al capdavant de la Facultat. 
 
Destaca que aquest curs ha estat marcat pels canvis normatius i per l’èxit conjunt que 
ha suposat l’aprovació dels nous Estatuts de la UAB per part del Claustre, amb un 83 % 
de vots favorables. En aquest sentit, indica que la UAB ha esdevingut la primera 
universitat pública de Catalunya a aprovar uns estatuts nous després de l’aprovació de 
la Llei orgànica 2/2023, de 22 de març, del sistema universitari (LOSU). Recorda que el 
nou text entrarà en vigor un cop superat el tràmit de control de legalitat per part de la 
Generalitat i d’haver-se publicat al DOGC, i torna a agrair la implicació de tota la 
comunitat universitària. 
  
El rector també posa de manifest la gran rellevància de la declaració institucional 
aprovada al darrer Claustre sobre la situació a Gaza i la decisió de l’Equip de Govern 
d’obrir una convocatòria específica d’ajuts per a Palestina perquè no han arribat 
recursos específics del Govern per atendre dues situacions: d’una banda, persones que 
ja han sortit del territori, preferentment dones que hagin interromput els estudis a la 
universitat, que tinguin algun document de petició d’asil, i, de l’altra, palestins que encara 
no han sortit del territori. Especifica que la voluntat és pagar els bitllets d’avió, l’import 
de la matrícula i la manutenció (fins a un màxim de 15.000 € per persona). Respecte de 
la declaració institucional anterior, també exposa que s’ha materialitzat la suspensió 
efectiva dels acords d’intercanvi i afirma que no hi haurà intercanvi d’estudiants amb cap 
universitat israeliana el curs vinent, com tampoc n’hi ha hagut aquest curs 2023-2024.  
  
D’altra banda, informa que en l’edició d’enguany del QS World University Ranking 
Europe (QS WUR Europe 2025), la UAB es manté en la posició 66 d’Europa i es 
consolida així entre el 10 % de les millors universitats europees (d’un total de 685 
universitats classificades). Afegeix que, a escala espanyola, la UAB manté la tercera 
posició, per darrere de la UB (53) i la UCM (61). Pel que fa al resultat per indicadors, 
destaca que la UAB assoleix la posició 21 d’Europa en mobilitat internacional d’entrada, 
la posició 38 en reputació acadèmica, la 48 en mobilitat internacional de sortida i la 53 
en sostenibilitat. També assenyala que la UAB és la primera universitat de l’Estat, la 62a 
d’Europa respecte del nombre d’articles per PDI i la 76a d’Europa en xarxa 
internacional de recerca. A més, remarca els resultats obtinguts per la UAB al rànquing 
CYD, que la posiciona en primer lloc en el conjunt de les universitats de l’Estat i li atorga 
el nombre més gran d’indicadors d’alt rendiment de les 81 universitats analitzades. 
Valora que la UAB segueix pel bon camí, ja que, segons el seu parer, aquestes dades 
mostren clarament que les polítiques que l’Equip de Govern ha dissenyat i aplicat 
aquests darrers anys donen fruit, en situar-hi la UAB al capdavant, juntament amb altres 
universitats de reconegut prestigi. 
 
En relació amb l’Assemblea General de la CRUE del 4 de juliol de 2024, destaca que la 
presidenta de la CRUE va informar dels treballs que duen a terme respecte de les 
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comissions d’àmbits i especialitats de coneixement a conseqüència de l’aplicació de la 
LOSU. Explica que el 10 de juliol de 2024 va tenir lloc la reunió del Consell General de 
la Xarxa Vives d’Universitats (XVU), la qual va donar el tret de sortida del 30è aniversari 
de la Xarxa, creada l’any 1994 a Morella. 
 
El rector explica també que hi ha hagut un important avenç en les relacions institucionals 
entre l’EMD de Bellaterra i l’Equip de Govern per revertir el tancament de l’accés al 
campus pel camí de Can Miró. En relació amb l’Ajuntament de Cerdanyola, indica que 
el proppassat 28 de juny de 2024 el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC) 
va dictar una sentència per la qual es revoca la interlocutòria del Jutjat Contenciós 
Administratiu i es dona suport al posicionament de la UAB davant l’Ajuntament respecte 
de l’execució d’una sentència per la qual es declara nul l’acord del Ple de l’Ajuntament 
per a la formalització d’un conveni de liquidació d’un deute històric per culpa de 
l’Ajuntament. 
  
Seguint amb les aliances estratègiques, informa que els dies 5 i 6 de juliol les 
instal·lacions de la UAB-Casa Convalescència van acollir la primera edició de la UAB & 
UB Med Summer School, una escola d’estiu que va aplegar estudiants d’entre tercer i 
sisè del grau de Medicina. Especifica que hi van assistir alumnes tant de la Universitat 
de Barcelona com de la UAB, les dues institucions de referència en estudis sanitaris a 
Catalunya, que el passat mes de setembre van signar un acord de col·laboració per a la 
formació dels futurs professionals del sector. Agraeix la iniciativa del degà de la Facultat 
de Medicina, Salvador Navarro, per l’aposta i l’empenta per fer que les jornades fossin 
tot un èxit. Informa que el 8 de juliol de 2024 hi ha hagut a la UAB una delegació de 
l’Índia, l’Association of Indian Universities (AIU), que ha mostrat interès a conèixer el 
sistema d’educació superior espanyol i que busca nous països, a banda dels tradicionals 
(Regne Unit, Estats Units, Austràlia i Canadà), per cobrir les necessitats de formació de 
les futures generacions del seu país. 
  
Destaca que la UAB ha obtingut la certificació oficial de l’Esquema Nacional de 
Seguretat (ENS), que acredita el treball de prevenció que fa en matèria de tecnologies 
de la informació i la comunicació (TIC). Puntualitza que és el primer cop que una 
universitat catalana aconsegueix aquest reconeixement, cosa que situa la UAB com una 
de les universitats capdavanteres en seguretat informàtica de l’Estat. Afegeix que aquest 
fet posa de manifest la qualitat de la feina que l’Equip de Govern ha dut a terme, amb 
pas ferm, amb el màxim rigor a partir de l’atac informàtic que la Universitat va patir 
l’octubre de 2021. També anuncia que ha la Comissió Europea ha renovat a la UAB el 
logotip d’Excel·lència HR en el marc de la iniciativa EURAXESS, que identifica les 
organitzacions europees que treballen per aconseguir un millor context de recerca 
d’acord amb la Carta Europea de l’Investigador, especialment pel que fa a les persones 
i les condicions de treball.  
  
Així mateix, el rector indica que el 13 de juny de 2024 es va crear una nova Xarxa 
Sectorial Alumni, la Xarxa de Dret. Especifica que amb aquesta xarxa ja n’hi ha 7, a més 
de 2 xarxes internacionals, una a la costa est dels Estats Units i una altra a Pequín. 
Explica que amb aquestes xarxes es fan sessions de treball en xarxa (networking) i 
trobades de promocions i es busquen retorns d’aquests exalumnes, per exemple a l’hora 
de participar en sessions sobre aspectes professionals adreçades a l’estudiantat o en 
mentories.  
 
Pel que fa a les mentories, concreta que aquesta mateixa setmana s’ha tancat la segona 
edició del programa Mentoria UAB, que posa en contacte un estudiant dels últims cursos 
amb un exalumne amb experiència en lideratge d’equips o gestió de projectes. Afegeix 
que hi han participat 69 parelles, provinents de 12 centres, i assenyala que les 
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valoracions que han fet arribar tant els estudiants com els titulats han estat molt 
positives.  
  
En l’àmbit econòmic, confirma que la Universitat disposarà de 10,5 milions d’euros del 
PIU 2025. En aquest sentit, indica que el 10 de juny de 2024 el vicerector de Campus i 
de Sostenibilitat va facilitar als degans i al director d’escola informació general per iniciar 
el procés participatiu de les inversions de 2025. Respecte de la contractació de 
professorat per complir el que estableix la LOSU, assenyala que Ministeri ha confirmat 
que finançarà durant sis anys un nombre important de places, però fins al setembre no 
se’n tindrà la concreció, moment en el qual el rector expressa que confien a tenir signat 
l’acord. 
 
El rector també exposa que el passat 28 de juny a la Comissió d’Alumnat i d’Ocupabilitat 
es va presentar el mapa d’experiència de l’estudiant i es va aprovar la Guia per a la 
participació de l’estudiant de la UAB.  
  
En l’àmbit de la promoció i la comunicació, destaca les fires virtuals de màster, postgrau 
i doctorat, de les quals ja s’han enviat els informes a les persones coordinadores dels 
programes formatius. En aquest sentit, indica que en les dues fires organitzades aquest 
2024 s’han aconseguit dades de contacte de més de 10.000 persones interessades en 
els programes formatius de la UAB i afegeix que a les sessions organitzades han assistit 
gairebé 5.000 potencials futurs estudiants. Explica que la fira virtual permet una atenció 
molt personalitzada al futur estudiant per part de la coordinació i que ha augmentat el 
perfil internacional de les persones inscrites. En aquest sentit, transmet que les 
coordinacions participants valoren molt positivament aquesta activitat, que es repetirà el 
proper octubre. A punt de finalitzar ja la primera edició del Vagó de la Ciència, aquest 
curs dedicat a la salut mental, destaca que ha estat tot un èxit en la divulgació de la 
recerca que es fa al campus. En aquest sentit, concreta que Ferrocarrils de la Generalitat 
de Catalunya ha facilitat la dada de 2,6 milions de viatges dins del vagó, amb l’impacte 
que això suposa, i ha expressat el compromís de renovar-lo per al curs vinent. A més, el 
rector felicita la vicerectora de Comunicació i de Cultura per organitzar el concert 
homenatge amb motiu del 50è aniversari del Tubular Bells al Sincrotró Alba i reconeix 
que va ser tot un encert perquè el vídeo del concert, visible al YouTube de la UAB, ha 
arribat al milió de visites, una fita que dona molta visibilitat a la UAB com a marca. 
 
Respecte de premis i guardons, exposa que Gemma Rigau, professora honorària del 
Departament de Filologia Catalana de la UAB, va rebre ahir dimecres la Medalla d’Honor 
de la XVU en un acte que va tenir lloc a la Universitat Politècnica de Catalunya. També 
assenyala que l’historiador i professor honorari d’Història del Periodisme a la UAB Josep 
Maria Figueres ha rebut el Premi Sant Cugat a tota una trajectòria i que Carlos Tornero, 
investigador Ramon i Cajal del Departament de Prehistòria, ha estat escollit acadèmic 
de l’Academia Joven de España. També exposa que Lucía Pallarés, estudiant del 
programa de doctorat d’Enginyeria Electrònica i Telecomunicació al Departament de 
Telecomunicació i Enginyeria de Sistemes de la UAB, ha rebut una de les beques que 
atorga l’associació professional Institute of Electrical and Electronics Engineers i que 
Gala Pujol, alumna del programa de doctorat de Biologia Cel·lular, ha guanyat el segon 
premi a la final del concurs «Presenta la teva tesi en 4 minuts», que va tenir lloc el 27 
de juny a Tarragona. També transmet que el membre del personal tècnic, de gestió i 
d’administració i serveis (PTGAS) Andreu Grau ha guanyat el Premi Ferran Canyameres 
de novel·la de 2024 amb l’obra Travessa el buit i que el Grup Estable de l’Aula de Teatre 
de la UAB ha estat guardonat al X Festival de Teatre Universitari de Barcelona amb tres 
premis per l’obra La sala d’espera, d’Àngel Guimerà.  
 
Informa que els dos alumnes que van obtenir les notes més altes a les proves d’accés 
a la universitat del passat mes de juny, Pau Palomar i Eric Mateu, amb un gairebé 
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perfecte 9,96 a la fase comuna, han triat estudiar el doble grau de Física i Matemàtiques 
a la Facultat de Ciències de la UAB. En aquest sentit, indica que el doble grau de Física 
i Matemàtiques de la UAB torna a tenir, per 13è any consecutiu, la nota de tall més alta 
de Catalunya, amb 13,438. A més, afegeix que hi ha 5 carreres amb una nota mínima 
d’accés superior a 12 punts, a part del doble grau esmentat: el doble de Dret i Relacions 
Internacionals, amb 12,886; el grau de Medicina, amb 12,586; el grau de Ciències 
Biomèdiques, amb 12,431, i el grau de Matemàtiques, amb 12,104. A més, afegeix que 
17 carreres tenen notes de tall per sobre d’11 punts. Pel que fa a les carreres més 
sol·licitades, el rector assenyala que, com és habitual, són les de l’àmbit de les ciències 
de la salut, com ara Medicina, Psicologia o Infermeria, que són les que volen estudiar 
més joves del país. A més, exposa que en aquesta primera assignació ja tenen plaça 
assignada a la UAB 9.555 alumnes. 
  
Pel que fa al PTGAS, informa que després d’una llarga negociació, s’ha arribat a un 
acord per distribuir els fons addicionals dels pressupostos de 2019 i 2020, cosa que 
permetrà transformar i tecnificar els serveis actuals de logística i informació de manera 
que el personal auxiliar de serveis (LG4) passarà a tècnic/a especialista de serveis (LG3) 
o a tècnic/a especialista de biblioteques. 
  
Per acabar, el rector indica que en la nòmina d’aquest mes de juliol es farà efectiu 
l’increment salarial del 2 % amb efectes de l’1 de gener de 2024. 
  
La secretària general obre un primer torn de paraules, en què es pregunta, en relació 
amb la prova pilot d’enregistrar les sessions del Consell de Govern, si les càmeres 
poden captar la informació de les pantalles dels ordinadors dels membres assistents. El 
rector explica que s’està en període de proves tècniques i que el sistema no ha de gravar 
el contingut de les pantalles d’ordinador. També es pregunta si es pot informar sobre la 
situació d’una suposada sentència en què es declara l’adscripció de Bellaterra a Sant 
Cugat. El rector explica que el TSJC va desestimar les al·legacions de l’Ajuntament de 
Cerdanyola i va obligar a iniciar els tràmits administratius de la segregació. D’altra 
banda, es pregunta si s’ha avançat en el finançament de la Universitat. El rector informa 
que se segueix negociant al respecte i afegeix que en principi es va treure el tema del 
finançament dels costos ciutat per buscar un pacte i que, com que no es va assolir, s’ha 
tornat a posar sobre la taula. El rector també indica que es preveu un increment notable 
del PIU i que fins que no hi hagi un nou govern no es podrà avançar en les negociacions. 
Es pregunta sobre el programa de places de lector. El rector explica que la UAB va ser 
la primera universitat a impulsar la contractació de noves places de lector i que disposa 
d’un 60 % de finançament per a aquestes places. Es pregunta si ha pujat la posició de 
la Universitat en els rànquings. Es pregunta sobre l’estat del litigi amb l’Ajuntament sobre 
la liquidació del deute històric. El cap del Gabinet Jurídic fa un repàs de l’acord assolit 
el 2014 amb l’Ajuntament per liquidar 2,6 milions d’euros mitjançant el lliurament dels 
terrenys de l’escoleta, en què es van substanciar fins a 10 judicis perquè l’Ajuntament 
considerava que la UAB havia incomplert els termes del conveni. El cap del Gabinet 
afegeix que la UAB va guanyar aquests procediments, però que posteriorment un 
tribunal ha dictaminat que l’acord del Ple de l’Ajuntament pel qual es facultava 
l’alcaldessa a formalitzar el conveni és nul i, en conseqüència, va esdevenir nul el 
conveni de 2014. Afegeix que ara l’Ajuntament vol que el conveni valgui en els termes 
que l’afavoreixen i que la Universitat s’ha oposat per tal que es declari la nul·litat de tot 
el conveni i, com a conseqüència d’això, procedeix declarar la prescripció del  deute que 
es liquidava en el conveni de2014. D’altra banda, la degana de la Facultat d’Economia i 
Empresa agraeix les paraules adreçades pel rector a la seva dedicació.  
  
La secretària general obre un segon torn de paraules, en què es torna a parlar sobre 
l’execució del programa de professors lectors.  
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3. Afers economicopressupostaris 
 
3.1. Aprovació dels comptes anuals de la UAB de l’exercici acabat el 31 de desembre 
de 2023  
 
La secretària general dona la paraula al vicerector d’Economia, que explica els comptes 
anuals de la UAB de 31 de desembre de 2023. El vicerector indica que l’auditoria de 
comptes assenyala que els estats comptables reflecteixen la realitat. També reconeix 
que hi ha una excepció de l’auditoria respecte a la provisió que la Universitat ha fet sobre 
el premi de jubilació del PTGAS funcionari. En aquest sentit, indica que amb la Sentència 
del Tribunal Suprem de 28 de febrer de 2023 l’auditor considera que la Universitat no té 
l’obligació d’abonar aquest premi al personal funcionari, però la UAB entén que segueix 
tenint risc després de la promulgació de la LOSU. Afegeix que també hi ha dos paràgrafs 
d’èmfasi, ja que la Universitat manté el reconeixent de 4,9 milions d’euros del deute 
històric de la Generalitat, que va saldant a raó de 500.000 € anuals. Explica també que 
l’auditor no pot reconèixer el dret de crèdit perquè no hi ha cap document formal de 
reconeixement, però la realitat és que la Generalitat va saldant el deute. També transmet 
que la segona qüestió és que existeix un romanent de tresoreria negatiu general de 64 
milions d’euros. 
 
Seguidament, el vicerector explica les característiques principals dels estats financers. 
Indica que els comptes anuals, que queden integrats per la memòria econòmica, el 
balanç, el compte de resultats i la liquidació del pressupost de la UAB corresponents a 
l’exercici anual a 31 de desembre de 2023 van rebre l’informe favorable de la Comissió 
d’Economia i Organització en la sessió que va tenir lloc el dia 21 de juny de 2023. 
Destaca que hi ha un resultat positiu de 12 milions d’euros del compte d’explotació en 
la comptabilitat financera i que es tanca la comptabilitat pressupostària de manera 
equilibrada.  
  
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar els comptes anuals de l’exercici acabat el 31 de desembre de 
2023 de la UAB, en els termes del document que s’annexa núm. 1.  
 
SEGON. Elevar aquet acord al Consell social perquè exerceixi les seves 
competències.  
 
TERCER. Encarregar al vicerector d’Economia i al gerent l'execució i el seguiment 
d’aquests acords 
 
 
3 bis. Afers de personal acadèmic i de personal investigador 
 
3 bis.1. Modificació de la Guia d’avaluació de l’activitat docent del professorat de la UAB  
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, que informa 
de la proposta de modificació de la Guia d’avaluació de l’activitat docent del professorat 
de la UAB, a partir del model d’avaluació docent de les universitats públiques catalanes 
elaborat per l’Agència per a la Qualitat del Sistema Universitari de Catalunya (AQU 
Catalunya), en què la Comissió de Personal Acadèmic és agent de l’avaluació i li 
correspon l’avaluació de l’activitat docent del professorat. La vicerectora puntualitza que 
la modificació implica canviar el procediment per a l’avaluació, però que se’n mantenen 
els criteris. En aquest sentit, demana que es defineixin les funcions de la comissió 
avaluadora, de manera que es passi a informar sobre el treball dels experts i no es torni 
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a valorar. Considera que els canvis presentats permetran flexibilitzar el calendari a les 
comissions avaluadores. També exposa que aquesta proposta va rebre l’informe 
favorable de la Comissió de Personal Acadèmic en data 3 de juliol de 2024. Explica el 
debat que es va produir a la Comissió de Personal Acadèmic respecte de 
l’assegurament de les garanties jurídiques del procediment, la revisió del model, el paper 
dels agents sindicals i la manera de respondre les enquestes. 
  
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació de la "Guia d'avaluació de l'activitat docent del 
professorat" de la Universitat Autònoma de Barcelona aprovada pel Consell de 
Govern en data 18 de desembre de 2023, en els termes del document que s’annexa 
núm. 2. 
 
SEGON. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat l’execució i el 
seguiment d’aquest acord. 
 
 
4. Afers acadèmics 
 
4.1. Aprovació de títols de grau 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, que 
transmet la petició d’aprovació de la creació del títol de grau de Ciberseguretat, havent 
revisat la documentació justificativa corresponent que acredita que la proposta compleix 
els requisits exigits per la UAB per a la creació d’aquest tipus de títols. Atès que la 
proposta de creació de títols de grau va rebre l’informe favorable a la sessió de la 
Comissió d’Afers Acadèmics de 2 de juliol de 2024, per assentiment, el Consell de 
Govern acorda el següent: 
 
Primer. Aprovar la creació del títol de grau següent: 
 

- Ciberseguretat 
 

Segon. Elevar l’aprovació de la creació del títol de grau al Consell Social per tal 
que exerceixi les seves competències. 
 
Tercer. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat l’execució i el seguiment 
dels acords primer i segon. 
 
Quart. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
4.2. Aprovació de títols de màster de formació permanent i diplomes 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, que 
transmet les peticions de creació de títols de màster de formació permanent i de diploma 
d’especialització que han estat presentades a l’Escola de Postgrau, havent revisat la 
documentació justificativa corresponent que acredita que les propostes compleixen els 
requisits exigits per la UAB per a la creació d’aquest tipus de títols. Atès que les 
propostes de creació de títols de màster de formació permanent i de diploma 
d’especialització que es presenten van rebre l’informe favorable a la sessió de la 
Comissió d’Afers Acadèmics de 2 de juliol de 2024, per assentiment, el Consell de 
Govern acorda el següent: 
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Primer. Aprovar la creació del títol de màster de formació permanent següent: 
 

- Exposicions, Curadoria i Disseny  
 
Segon. Aprovar la creació dels títols de diploma d’especialització següents: 
 

- Curadoria i Mediació d’Exposicions 
- Disseny i Producció d’Exposicions 

 
Tercer. Aprovar la modificació del títol de màster de formació permanent i diploma 
d’especialització, en els termes del document núm. 3 que s’annexa: 
 

- European Master in Demography, que passa a denominar-se màster de 
formació permanent en Demography 

 
Quart. Elevar l’aprovació de la creació de títols de màster de formació permanent 
i de diploma d’especialització al Consell Social per tal que exerceixi les seves 
competències. 
 
Cinquè. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat l’execució i el 
seguiment dels acords primer a quart. 
 
Sisè. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal 
que porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
5. Propostes de normatives 
 
5.1. Modificació de la Normativa acadèmica de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat, que 
presenta la modificació de la Normativa acadèmica de la UAB atesa la necessitat, 
detectada en la revisió anual, d’actualitzar-ne diversos preceptes a l’empara del Reial 
decret 534/2024, d’11 de juny, pel qual es regulen els requisits d’accés als 
ensenyaments universitaris oficials de grau, les característiques bàsiques de la prova 
d’accés i la normativa bàsica dels procediments d’admissió; del Reial decret 576/2023, 
de 4 de juliol, pel qual es modifica el Reial decret 99/2011, de 28 de gener, que regula 
els ensenyaments oficiales de doctorat, i de la Normativa acadèmica de la UAB. La 
vicerectora explica que s’han fet adaptacions en els procediments tècnics i en l’Escola 
de Postgrau. També afegeix que s’han canviat aspectes tècnics per assegurar 
l’avaluació en la modalitat d’estudis d’avaluació continuada (article 259), sobre la llengua 
dels exàmens (article 263 bis) i sobre l’avaluació del treball de final de màster. Així 
mateix, la vicerectora transmet que aquesta proposta de modificació va rebre l’informe 
favorable de la Comissió de Doctorat de 18 de juny de 2024 i de la Comissió d’Afers 
Acadèmics de 2 de juliol de 2024. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació de la de normativa acadèmica de la UAB, en els 
termes del document que s’annexa núm. 4.  
 
SEGON. Encarregar a la vicerectora d’Estudis i de Qualitat l'execució i el 
seguiment de l’acord PRIMER. 
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TERCER. Comunicar aquests acords a la vicegerent d'Ordenació Acadèmica, per 
tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
5.2. Aprovació de la normativa d’accés i ús dels laboratoris d’innovació oberta 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, que presenta la proposta de Reglament dels laboratoris d’innovació 
oberta de la UAB, atès que el Reglament preveu que els laboratoris d’innovació oberta 
han de disposar d’un reglament d’ús i accés, aprovat per la seva comissió executiva. 
Explica que aquest text va rebre l’informe favorable de la Comissió Executiva dels 
Laboratoris d’Innovació Oberta en data 23 de setembre de 2023.  
 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la Normativa i recomanacions generals d’accés i ús dels 
Laboratoris d’Innovació Oberta, en els termes del document 5. 
 
SEGON. Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l’execució i seguiment d’aquest acord. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius 
 
5.3. Aprovació del Reglament d’igualtat d’oportunitats de l’estudiantat amb necessitats 
específiques de suport educatiu 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat, que 
presenta la proposta de Reglament d’igualtat d’oportunitats de l’estudiantat amb 
necessitats específiques de suport educatiu (NESE). La vicerectora explica el 
compromís de la institució amb els principis d’igualtat, equitat i justícia social, i que vol 
fomentar i garantir la inclusió de l’estudiantat amb NESE per tal que pugui participar 
plenament en la comunitat universitària amb igualtat d’oportunitats. També exposa que 
es vol actualitzar el reglament de 2011 per garantir la igualtat d’oportunitats de l’alumnat 
amb NESE i ajudar-lo. La vicerectora identifica la varietat de situacions amb les quals 
es troben. A continuació, explica l’estructura del text articulat, que consta de disposicions 
generals i apartats sobre accés a la universitat, accessibilitat, disseny universal per a 
l’aprenentatge i ajustos raonables, ajudes tècniques, acció tutorial i orientació, serveis i 
programes d’inclusió i de suport. En aquest sentit, indica que la proposta de modificació 
va rebre l’informe favorable a la sessió de la Comissió d’Alumnat i d’Ocupabilitat de 28 
de juny de 2024. 
 
La secretària general obre un torn de paraules, en què es debat sobre la necessitat de 
tenir en consideració les situacions concretes que ha d’afrontar el professorat en aquest 
sentit. Respecte a l’obligació de facilitar a l’estudiantat amb NESE orientació acadèmica 
(article 8), es qüestiona si en tots els casos hi ha una falta d’orientació. També es valora 
quants alumnes amb NESE pot gestionar cada professor. S’expressa que cada cop hi 
ha més estudiants amb NESE, atès que la universitat és un mirall de la societat i, per 
tant, caldria veure com se’n pot gestionar tota la demanda. Es planteja que és molt 
important fer una bona orientació abans de la universitat. S’informa que el nou Servei 
d’Igualtat i Diversitat també proporciona atenció psicopedagògica tant a l’estudiantat 
com al professorat.  
 
Es proposa modificar l’article 9 per tal d’establir que la reserva del 5 % de les places de 
cada títol de grau, màster i doctorat per a persones amb certificat de discapacitat igual 
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o superior a 33% sigui amb caràcter mínim. Per tant, es podria establir percentatges 
superiors. 
  
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar el Reglament d’igualtat d’oportunitats de l’estudiantat amb 
necessitats específiques de suport educatiu (NESE), en els termes del document 
que s’annexa núm. 6.  
 
SEGON. Encarregar a la vicerectora d’Alumnat i Ocupabilitat l'execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords a la vicegerenta d'Ordenació Acadèmica 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
5.4. Aprovació del Protocol d’ajustos curriculars per a l’estudiantat amb necessitats 
específiques de suport educatiu 
 
La secretària general dona la paraula a la vicerectora d’Alumnat i d’Ocupabilitat, que 
presenta la proposta de Protocol d’ajustos curriculars per a l’estudiantat amb  necessitats 
específiques de suport educatiu. La vicerectora explica que el Protocol d’ajustos 
curriculars té l’objectiu d’establir els ajustos curriculars necessaris per a l’estudiantat 
amb NESE, els quals poden referir-se, entre d’altres, a les metodologies d’ensenyament 
i aprenentatge, els materials didàctics i els sistemes d’avaluació, per tal que aquest 
estudiantat pugui gaudir de processos formatius equitatius i obtenir experiències 
d’aprenentatge enriquidores i significatives. Afegeix que aquesta modificació ve 
justificada per la promulgació tant de la LOSU com del Reial decret 822/2021, respecte 
del dret d’accés de totes les persones als ensenyaments universitaris sempre que no 
se’n disminueixi el nivell exigit. Explica que no tothom és igual i que hi ha persones que 
necessitaran altres tipus de suport. Indica també que es van revisar totes les 
adaptacions curriculars aportades pels centres i que es va treballar partint de la premissa 
de no posar en perill les competències de les titulacions, tot i que cada estudi presenta 
característiques concretes. Exposa que el document regula implicacions de l’estudiantat 
en l’àmbit acadèmic partint de la premissa de les diferències de cada persona, ja que no 
totes presenten de les mateixes característiques tot i que tinguin la mateixa discapacitat. 
Per acabar, transmet que la proposta de Protocol va rebre l’informe favorable a la sessió 
de la Comissió d’Alumnat i d’Ocupabilitat de 28 de juny de 2024. 
 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Aprovar el Protocol d’ajustos curriculars per a l’estudiantat amb 
necessitats específiques de suport educatiu, en els termes del document que 
s’annexa núm. 7. 
 
SEGON. Encarregar a la vicerectora d’Alumnat i Ocupabilitat l'execució i el 
seguiment de l’acord primer. 
 
TERCER. Comunicar els presents acords a la vicegerenta d'Ordenació Acadèmica 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
6. Cessions d’espais i d’altres béns de titularitat de la UAB 
 
La secretària general dona la paraula al vicerector de Campus i Sostenibilitat, que 
presenta la proposta de formalització de la segona addenda del document de concessió 
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administrativa atorgada per la UAB al CReSA en data 8 d’abril de 2002. El vicerector 
afegeix que el document va ser modificat per una addenda de 22 de maig de 2006 de 
cessió de les edificacions corresponents a les fases segona i tercera i de l’exclusió de 
la concessió de l’Edifici de Necròpsies i la consegüent modificació de la superfície 
objecte de concessió, que va quedar establerta en una porció de terreny en la part 
posterior de la Facultat de Veterinària, al vessant nord-oest del campus de la UAB, amb 
una superfície total de 3.885 m2, una superfície en planta de 2.171,2 m2 i una superfície 
total construïda de 6.402 m2, dels quals 4.777 m2 corresponen a l’edifici de l’estabulari i 
1.625 m2, a l’edifici del laboratori. El vicerector explica també que, posteriorment, el 4 de 
juliol de 2014 es va dissoldre la Fundació CReSA mitjançant la cessió global dels seus 
actius i passius a l’Institut de Recerca i Tecnologia Agroalimentàries (IRTA), per la qual 
cosa l’IRTA es va subrogar en la condició de concessionària. En aquest sentit, concreta 
que l’IRTA té previst ampliar l’edifici actual en els espais concessionats per destinar-lo a 
edifici annex d’alta biocontenció, motiu pel qual cal ampliar la superfície objecte de 
concessió. Així mateix, exposa que tant la valoració positiva que les parts fan del 
funcionament de la Unitat Mixta com el volum de la inversió que l’IRTA ha de fer fan 
convenient ampliar el termini de la concessió. A més, el vicerector exposa que la 
construcció del nou edifici per part de l’IRTA també afecta la durada de la concessió, 
inicialment establerta per a 30 anys, fins al dia 8 d’abril de 2032, i que les parts 
consideren adient prorrogar per un termini de 15 anys i que, com a contrapartida, l’IRTA 
aboni a la UAB despeses ciutat.  
  
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Informar favorablement i proposar al Consell Social autoritzar la 
formalització entre la Universitat Autònoma de Barcelona i l’Institut de Recerca i 
Tecnologia Agroalimentàries d’un conveni pel qual es documenti una segona 
addenda a la concessió administrativa atorgada en data 8 d’abril de 2002 a favor 
de la Fundació CReSA on s’ampliï el termini de la concessió en 15 anys i 
s’estableixi la participació de l’Institut de Recerca i Tecnologia Agroalimentàries 
en l’assumpció de les despeses ciutat. 
 
SEGON. Facultar tant àmpliament com en dret sigui possible el rector perquè 
realitzi els actes i negocis jurídics escaients per formalitzar l’addenda amb 
l’Institut de Recerca i Tecnologia Agroalimentàries. 

  
TERCER. Encarregar el vicerector de Campus i Sostenibilitat l’execució i 
seguiment d’aquests acords. 
 
QUART. Comunicar els presents acords al director d’Arquitectura i d’Urbanisme, 
per tal que porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
 
7. Elecció de representants 
 
7.1. Elecció dels membres de la comissió de seguiment dels compromisos recollits a la 
declaració del Claustre sobre la situació a Gaza 
 
La secretària general presenta l’elecció dels membres de la comissió de seguiment dels 
compromisos recollits a la declaració institucional sobre la violació sistemàtica dels drets 
humans a Palestina emesa pel Claustre sobre la situació a Gaza, aprovada pel Claustre 
de 30 de maig de 2024. Explica que el punt 5è de la declaració disposa la creació d’una 
comissió amb la finalitat de fer el seguiment dels compromisos adquirits amb l’aprovació 
d’aquesta declaració, i que es proposa encarregar al Consell de Govern de la UAB que 
en defineixi la composició i les funcions. La secretària general afegeix que en data 5 de 
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juny de 2024 el Consell de Govern va crear la comissió de seguiment, la qual està 
integrada per 1 membre de l’Equip de Govern i per 12 membres claustrals, escollits pel 
Consell de Govern, amb representació paritària dels tres estaments que configuren la 
comunitat universitària (personal docent i investigador, PTGAS, i alumnat). Exposa 
també que el termini de presentació de candidatures va acabar a les 9.00 h del dia 10 
de juliol 2024 i que, per tal que els membres del Consell de Govern puguin conèixer les 
candidatures presentades, s’ha habilitat una pàgina de consulta. Seguidament, es voten 
de manera secreta els representants dels diferents estaments per configurar l’òrgan, 
amb el resultat següent:  
 

Estament Candidat Vots 
A favor En blanc En contra 

Alumnat Aniol Freixas Torrent 28 3 0 
Óscar Losada Garcia 27 4 0 
Laura Puelma Jové 27 4 0 
Jan Senar Serra 27 4 0 

PTGAS Francisca Castro 26 5 0 
Vicença Robles Alarcón 27 4 0 

 
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
 
PRIMER. Elegir els membres de la Comissió de seguiment dels compromisos 
recollits a la Declaració del Claustre sobre la situació a Gaza, a partir de les 
candidatures presentades: 
 
• En representació de l’alumnat: Aniol Freixas Torrent, Óscar Losada Garcia, 

Laura Puelma Jové i Jan Senar Serra. 
 

• En representació del personal tècnic, de gestió i d’administració i serveis: 
Francisca Castro Castro i Vicenç Robles Alarcón. 

 
SEGON. Comunicar el resultat de la votació a les persones que resultin escollides. 
  
 
8. Assumptes de tràmit 
 
8.1. Ratificació dels Estatuts del Consorci Catalunya Món - Consell de Diplomàcia 
Pública de Catalunya 
 
La secretària general presenta la proposta de ratificació dels Estatuts del Consorci 
Catalunya Món - Consell de Diplomàcia Pública de Catalunya (DIPLOCAT), creat el 
2012 com un consorci de composició publicoprivada amb l’objectiu de construir ponts 
entre Catalunya i la resta del món i facilitar que hi transitin persones, idees i projectes 
en ambdues direccions. Explica que els interessos i les necessitats de les entitats 
membres exigeixen una modificació dels Estatuts per adaptar-los a la realitat, així com 
un canvi de nom, de marca i d’imatge gràfica. Afegeix també que el 7 de juny de 2023 
el Consell de Govern va aprovar l’inici de la tramitació per a la modificació dels Estatuts 
de DIPLOCAT.  
 
Vist l’acord del Ple del Patronat Catalunya Món – Consell de Diplomàcia Pública de 
Catalunya (PCM-DIPLOCAT) de data 6 de juny de 2024, pel qual s’acorda aprovar 
definitivament els nous Estatuts del consorci, així com comunicar oficialment aquesta 
aprovació a les entitats membres per tal que els aprovin o ratifiquin de manera definitiva,  
Per assentiment el Consell de Govern acorda el següent: 
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PRIMER. Ratificar els Estatuts del Consorci Catalunya Món - Consell de 
Diplomàcia Pública de Catalunya, en els termes de l’annex núm. 8. 
 
SEGON. Encarregar a la secretària general l’execució i el seguiment d’aquests 
acords. 
 
TERCER. Elevar al Consell Social el present acord, per tal que exerceixi les seves 
competències. 
 
QUART.- Comunicar els presents acords a la vicegerenta d’Economia, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
CINQUÈ.- Informar dels presents acords al Consorci Patronat Catalunya Món – 
Consell de Diplomàcia Pública de Catalunya (DIPLOCAT). 
 
 
9. Torn obert de paraules 
  
Juan Antonio Baeza Labat considera que els criteris de 60 punts de valoració dels 
concursos de professorat lector són massa restrictius i pregunta si és una exigència legal 
o establerta per la Universitat. La vicerectora de Personal Acadèmic respon que 
l’acreditació de lector és mèrit preferent per accedir a la plaça de lector durant 4 anys 
des de l’aprovació de la LOSU, tal com preveu l’apartat primer de la disposició transitòria 
tercera, i concreta que, com que és un mèrit preferent, no hi pot haver cap altre mèrit 
que puntuï més. En aquest sentit, assenyala que la ponderació dels criteris els fixa la 
Universitat i és un aspecte que està en permanent revisió.  
 
Josep Antoni Iglesias pregunta com s’ha d’impulsar el reconeixement de cotització per a 
les persones que van fer de becaris de recerca i per a les quals la Universitat no va 
cotitzar. Es respon que les persones que vulguin tenir la cotització han de fer la sol·licitud 
a l’òrgan competent.  
 
Pere Ysàs pregunta en quina situació està l’edifici de la Universitat ubicat al carrer de 
Narcís Giralt núm. 40 de Sabadell. El rector explica que aquest edifici està cedit en ús a 
l’Ajuntament de Sabadell per destinar-lo a activitat cultural per un període 50 anys des 
del 19 de desembre de 2023. 
 
I, com que no hi ha cap més punt per tractar, a les 12.43 h es dona per acabada la 
sessió, de la qual, com a secretària general, estenc aquesta acta. 
 
 
 
 
 
 
La secretària general        Vist i plau 

El rector 
  


